Oganic Agricultural Production Area



General situation



博山, 古称颜神。自1734年(清雍正十二年)建县, 1955年设立博山区, 面积698平方公里, 常住人口46 万,是国家重点风景名胜区、华夏孝乡、中国陶瓷名城、中国琉璃之乡、中国泵业名城、中国鲁菜名城。

博山是一个新型工业城市、文化旅游城市、生态园林城市。人文、自然、生态景观众多,全区森林覆盖率52.3%, 城区绿化覆盖率41.7%。良好的生态环境,独特的地理气候,使博山发展成为江北最大的有机农产品生产区。

博山区委、区政府为实现由传统农业生产方式向有机农业生产方式的转变,审时度势,抓住有利时机,提出全 区整建制建设有机农产品生产区的目标,按照"横抓基地、区域推进、纵抓龙头、产业延伸"的要求,大力推进有 机农业的专业化生产、标准化管理和产业化经营,制定了《关于加快建设有机农产品生产区的实施意见》和《博山 区建设有机农产品生产区规划方案》,提出了利用5年左右的时间,基本建成有机农产品生产区,建成20万亩有机 农产品生产基地。

传承光荣历史,紧跟时代步伐,博山人以可持续发展的胆魄,紧扣"健康、和谐、发展"的主题,深入学习实 践科学发展观,瞄准"生态立区,有机富民"的目标,立足"鲁中山水画廊"的自然生态优势。提升产业层次,能 占发展先机,早日实现有机农产品产业规模化、标准化、现代化,全为打造全国乃至全球重要的有机食品生产、加

已步入良性有序发展阶段,迄今,全区有机农产品生产面积10万余亩,野生采集面积20万亩。 有2个镇10个村整建制建设成为有机示范镇、村、建立了20个各具特色的有机农业生产基地。有机茶时、金银花、 猕猴桃、黑五类、韭菜、草莓、蔬菜、香椿等30个品种通过国家有机认证,产品销往欧洲、美国、日本、韩国、香 港等国家和地区,产品年销售收入4亿元。

傳山的有机产业将在深入贯彻科学发展观、建设和谐社会的进程中,与广大仁人志士、社会各界朋友携手托起 天新一轮火红的朝阳。

Boshan, was named as YanShen in the acient period, which was built in 1734 (the 20th year Yongzheng ruling perid, Qing Dynasty). Boshan District was established in 1955, covering about 698 square kilometers, resided 460,000 population. Boshan is one of the national key scenic spots, and is famous as "Traditional filial village of China", "ceramic city of China", "Township of Chinese Glass," "Pump city of China", "Town of Shandong Cuisine".

Boshan is a new prosperous city on industry, cultural tourism, and eco-garden city builting. It owns numerous of cultural, natural and ecological landscapes; the forest covering here is 52.3%, and the urban green coverage is 41.7%. With the good ecological environment, unique geography and climate, Boshan has growed into the largest organic agricultural production area, North of Yangtze River of China.

For achieving the transformation from the traditional agricultural production to the organic agricultural production successfully, after considering the right times and opportunities, the Government raised the scheme of the reconstruction on the old organic agricultural system and the investment of the organic agricultural production. According with the rule of "emphasize on the base and leading industrial, improvement step by step" and the goal on promoting the Organic Agriculture into production professionization, managing standardization and operating industrialization, the government has formulated the Principle of Improvement on the production to Speed Up the Construction of Organic Agricultural Production and the plan of Agricultural District Construction, at the same time, raised the proposal which is during 5 years or so, making the whole Boshan areas into organic agricultural products district, and built 20 thousand mu organic agricultural production base.

Passing on the glorious heritage of history, keeping up with the pace of the times, with the belief of sustainable development, people in Boshan closely follow the "health, harmony and development" theme, and in-depth study and practice the scientific development concept. They aim at the goal of "ecology building whole town, organic enriching people's life,", and base on the natural "Landscape Gallery" advantage; seize the development opportunity, and upgrade the industry level, for the realization of organic agricultural production industrialization, standardization, modernization, and the construction of national even global organic food production bases finally.

Boshan's Organic Agriculture has already entered a healthy and orderly development stage, so far, the whole area of organic agricultural products in Boshan has arrived more than 10 thousand acres, and the wild collection area has arrived 20 thousand acres. In addition, there are 2 towns and 10 villages have been assessed as organic agriculture model town, model village; 20 special Organic Agricultural production base have been set up. Organic vegetables, Chinese chestnut, Chinese mahogany, Chinese prickly ash, honeysuckle, tea, grain crops, black five grains, kiwi, strawberry, around 30 varieties of Organic Productions have passed through the National certificate. Meanwhile, The products have been sold in Europe, the United States, Japan, Korea, Hong Kong and other countries and regions, annual sales income arriving 400 million Yuan.

While in-depth carrying out the scientific development concept, constructing society, Boshan's Organic Industry, associate with the majority of cial life, will hold a new round of fiery red sunrise.

